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P R O T O K Ó Ł  Nr XLII/2018 

z XLII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 25 maja    2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  
 

1. Otwarcie obrad sesji 

2. Przedstawienie porządku obrad XLII sesji Rady Gminy 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XLI sesji Rady Gminy 

5. Informacja Sekretarza   Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z 

realizacji  uchwał 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Kraszewice z   

    organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi   

     działalność pożytku publicznego na 2017 rok  

8. Podjęcie  uchwał w sprawie: 
1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok, 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

    2018 - 2025, 

3) Wniesienia wkładu pieniężnego przez Gminę Kraszewice do Spółki     

        Oświetlenie Uliczne i Drogowe Sp. z o.o. z siedzibą w Kaliszu 

9.  Interpelacje i zapytania radnych  

10. Odpowiedzi na interpelacje  

11.  Wolne głosy i wnioski 

12. Zakończenie obrad 

 
W sprawie  porządku  zgłaszano następujące  uwagi  i zapytania 

Radna Małgorzata Broniecka poprosiła aby w punkcie 8 dodać punkt 

sprawy oświatowe 

W wyniku glosowania punkt został jednogłośnie przyjęty. 

(za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

Radny Jan Wojtaszek poinformował że złożył wniosek na komisji budżetowej  

aby przewodniczący spółki wodnej przedstawił sprawozdanie za 2017 rok. 

Radny chciał aby wyjaśniono zadłużenie spółki na kwotę 43 tys. zł  
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Przewodniczący rady Artur Chowański poinformował iż kontaktował się z 

Panem przewodniczącym i nie mógł przybyć na tą sesję. Przewodniczący  

Gminnej Spółki Wodnej  poinformował że na następnej sesji przedstawi takie 

sprawozdanie  

 

  

W wyniku głosowania porządek  wraz z zmianami został przyjęty  

przez Radę Gminy.                                 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głos). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XLII Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Radosław Gatkowski 

 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XLI sesji Rady Gminy. 
Sekretarz Obrad XLI sesji Radny Marcin Cichosz   oznajmił, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem wraz z poprawkami  i 

zawnioskował  o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                     

sesji Rady Gminy w dniu 27 kwietnia  2018 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 Punkt 5. Informacja Sekretarza   Gminy z prac w okresie     

                 międzysesyjnym i z realizacji  uchwał 

Sekretarz Gminy przedstawił informację, która stanowi załącznik nr 3 

Do informacji radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek zaprosił wszystkich na zawody strażackie które odbędą 

się 24 czerwca. 

Radny wypowiedział się odnośnie zakupionego kamienia o granulacji 0,31 na 

łatanie dziur drogowych i stwierdził że jest to kamień lepszej jakości 

porównując go z kamieniem z którego są wykonywane nasze drogi. W 

związku z tym zaproponował aby gmina w przyszłości zakupywała kamień i 

wykonywała budowę dróg z powierzonego. Radny prosił aby opublikować  

na stronie internetowej gminy umowy podpisane z inspektorem nadzoru  i 

firmą która będzie budować przedszkole, pozwoli to radnym i mieszkańcom 

gminy na monitorowanie budowy przedszkola . 

Radny Jan Puchała Zapytał o umowę na budowę przedszkola . Była rozmowa 

dotycząca   dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. Jeśli firma nie wykona 

zadania  w czasie? Prosiłem aby w umowie zawrzeć  zapis, jeśli firma się nie 

wyrobi w czasie to będzie płaciła kary umowne i będzie musiała zwrócić 

dotację. 
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Sekretarz Gminy odp że jeśli chodzi o opublikowanie umów to wszyscy radni 

będą mieli dostęp do nich w Urzędzie. 

Drugą sprawą jest to że w umowie z firmą oraz z inspektorem nadzoru,  na 

pewno zapisane są kary za niedotrzymanie terminu , ale nie koniecznie o 

zwrot dotacji. Pozwólmy firmie wejść na plac budowy i zacząć realizację i na 

pewno  będziemy monitorować na bieżąco . 

Radna Jolanta Łuszczek poprosiła aby złożyć wniosek do powiatu aby 

dołożyli do  dokończenia chodnika w Jeleniach Jeziorkach. 

Sekretarz Gminy odp że wystąpi do starosty z takim wnioskiem aby dołożył 

pieniądze na dokończenie chodnika. 

 

Punkt 6 Informacja z działalności Rady Gminy w okresie   

              międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady poinformował iż 2 maja została podpisana umowa na 

żłobek . 10 maja braliśmy udział w Radzie Powiatu w którym nadano tytuł 

honorowy „Zasłużonym dla powiatu Ostrzeszowskiego Doktorowi 

Gumińskiemu. Przypomnę że Doktor był związany z naszym terenem przez 

okres kilku lat  mieszkał on kiedyś w Dworku w Kuźnicy Grabowskiej . 

W miesiącu maju  odbyły się następujące  komisje: 

18 maja  odbyła się komisja budżetu, 10 i 17 maja  komisja rewizyjna,  

21 maja  komisja oświaty. 

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej  

Sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Komisji Małgorzata Broniecka :  

Ponieważ przy analizie budżetu za 2017 wyszło że bardzo dużo dokładamy 

do szkół i z tego 80 % stanowią wydatki na wynagrodzenia. Komisja na 

oddzielnym posiedzeniu zajęła się następującym tematem : 

Były to wnioski i zalecenia Komisji Rewizyjnej i przewodniczących komisji 

Stałych z udziałem wiceprzewodniczącej Rady Gminy w Kraszewicach na 

rok szkolny 2018/2019 po konsultacji z panią dyrektor Delegatury 

Kuratorium Oświaty w Kaliszu i wizytatorami  

wnioski komisji brzmią następująco  

Wnioski i zalecenia Komisji Rewizyjnej i przewodniczących Komisji 

Stałych z udziałem wiceprzewodniczącej Rady Gminy w Kraszewicach 

na rok szkolny 2018 / 2019 po konsultacji z panią dyrektor Delegatury 

Kuratorium Oświaty w Kaliszu i wizytatorami. 

 

I.  

   1. W szkołach podstawowych i przedszkolu w Kraszewicach i w 

Kuźnicy Grabowskiej  nie zatrudniać nauczycieli emerytów. W sytuacjach 

koniecznych, pod koniec sierpnia    lub w trakcie roku szkolnego za zgodą 
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organu prowadzącego, po przeanalizowaniu  zgromadzonych podań o 

zatrudnienie i braku ofert z urzędu pracy można zatrudnić   nauczyciela 

emerytowanego. 

   2. Zweryfikować zatrudnianie nauczycieli pod kątem łącznej ilości 

godzin w poszczególnych szkołach. Nie zatrudniać nauczycieli na ponad 

1,5 etatu. 

   3.  Na informatyce koniecznym jest dostosowanie ilości stanowisk 

komputerowych do   wielkości grupy tj. 16 uczniów ( w przypadku braku 

1 – 3 stanowisk, dokupić laptopy) 

  4.   Dowozy w Gminie Kraszewice zorganizować zgodnie z ustawą o 

systemie oświaty. 

  5.   Sprawa wyjazdów na zawody, konkursy, wycieczki – wprowadzić 

zmiany od zaraz. 

  6.   Obliczanie średniego pensum nauczyciela o etacie łączonym zgodnie 

ze wzorem KO,  lub zapisanym w uchwale. 

  7.   Sprawa zajęć dodatkowych w szkołach. Zajęcia dodatkowe, 

świetlicowe indywidualne,  specjalistyczne powinny być godzinami 

ponadwymiarowymi dla nauczycieli. Zajęcia  dodatkowe organ  

prowadzący może przyznać, ale nie musi. 

  8.  Nauczyciele przedmiotu powinni uzupełniać etat w innej szkole, jeżeli 

brakuje im   godzin dydaktycznych do pełnego etatu w macierzystej 

szkole. 

  9.  Wprowadzić zmiany w regulaminie wynagradzania nauczycieli i w 

uchwale w sprawie  zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze, 

10. Zmniejszyć ilość etatów  pomocy nauczyciela na rzecz stażystów z 

urzędu pracy.  

 

II. W Szkole Podstawowej w Kraszewicach : 

1. Utworzyć jedną klasę VIII (28 uczniów) 

2. Nie dzielić w klasie III gimnazjalnej uczniów na dwie grupy na 

języku angielskim, języku niemieckim (obowiązkowy podział 

powyżej 24), uczniów i wychowaniu fizycznym ( obowiązkowy 

podział powyżej 26 uczniów) 

3. W związku ze zmianami organizacyjnymi w szkole zaleca się dla 

pedagoga : 
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0,75 etatu pedagoga  +  0,25 etatu zajęć dydaktycznych. 

4. Rozwiązać problem dwóch sekretariatów i dwóch pracowników 

administracji. 

5. Zajęcia z informatyki w danej klasie z podziałem na grupy powinno 

prowadzić  

2 nauczycieli jednocześnie w dwóch pracowniach komputerowych 

(skraca to pobyt ucznia w szkole). 

6. Zatrudnić na 0,5 etatu konserwatora, który potrafi wykonać różne 

naprawy  

w szkołach, na hali sportowej oraz wokół budynków. 

 

III. W Szkole Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej : 

1. Dokonać łączenia klas na zajęciach : wychowania fizycznego, 

plastyce, muzyce  

w klasach I – VIII  

2. Zaplanować zajęcia logopedyczne w ilości nie więcej niż 7 godzin 

(jak w roku ubiegłym). Rozpisać godziny zajęć logopedycznych, 

które będą realizowane  

w grupach (ze względu na tą samą wadę), a które indywidualnie.  

 

 

Powyższe wnioski i zalecenia zostały zapisane w oparciu o : ustawę z dnia 14 

grudnia 2016 r. „Prawo oświatowe” , Ustawę o systemie oświaty, Kartę 

Nauczyciela, Rozporządzenie MEN  

o ramowych planach nauczania w szkołach i przedszkolu. 

Zgodnie z uprawnieniami Komisja Rewizyjna zajęła się wnioskiem 

przegłosowanym na poprzedniej sesji, związanym z bardzo dużym brakiem 

subwencji oświatowej i przedstawia wnioski i zalecenia do realizacji przez 

pana wójta, dyrektorów szkół i przedszkola. 

 

 

        

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  dodała również, że na spotkaniu w 

delegaturze kuratorium , odnośnie zatrudniania emerytów Pani dyr. 

powiedziała, że należy stosować prawo oświatowe, kartę nauczyciela i kodeks 

pracy. 

Radny Jan Wojtaszek powiedział że  jeśli chodzi o dodatek motywacyjny  to 

my jako radni decydujemy o dodatku motywacyjnym ale pod warunkiem że 

mamy pieniądze . Na tym spotkaniu było także poruszana spawa wyjść 
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nauczycieli . W kuratorium powiedzieli że nie może nikt pracować za kogoś 

w zastępstwie nieodpłatnie . A w przypadku nieobecności nauczyciela  

w szkole a nieobecność nie jest związana z wykonywaniem obowiązków 

szkolnych jest konieczność urlopowania nauczyciela. Jest to stwierdzenie 

Pani dyrektor kuratorium oświaty.   

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała również że w kuratorium 

powiedziano nam również że jeśli nieobecność dyrektora  nie koliduje z pracą 

szkoły to nie ma przeciwwskazań wyjazdów na sesje  . 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że musimy zmienić regulamin 

wynagradzania . 

Dyrektor Szkoły Robert Dziwiński zapytał ponieważ przy zmianie porządku 

obrad  powiedziała Pani że dokonano analizy finansowej szkoły na polecenie 

kuratorium , a potem mówi Pani że kuratorium nie ma  nic do finansów. Czy 

jest polecenie na piśmie ? Z jednej strony mówi Pani że nie ma niepisanego 

prawa , to bardzo proszę róbmy wszystko zgodnie z prawem . 

Radny Radosław Gatkowski wypowiedział się odnośnie dowozów skoro 1-3 

zabieramy do 3 km  a jeśli na odcinku 2,5 km stoi dziecko  z klasy 4  to już 

nie zabierzemy ? Przecież autobus i tak jedzie . 

Radny Jan Wojtaszek dopowiedział również że Pani dyrektor delegatury 

kuratorium oświaty powiedziała, że  sytuacja u nas w szkołach jest 

„katastrofalna” i my radni za to odpowiadamy . 

Radna Adela Puchała poinformowała że nie chodzi o to, że Pani  

dyrektor Delegatury Kuratorium Oświaty w Kaliszu  zleciła analizę finansów 

szkół lecz zasugerowała, że wszystkie informacje i dokumenty dotyczące 

wzrostu wydatków  w szkołach są w Urzędzie Gminy i możemy poprosić o 

analizę wydatków w poszczególnych szkołach i przedszkolu na przestrzeni 

np. 5 lat tj. w latach 2013 – 2017.Uzyskamy  również od pracowników urzędu 

informację dotyczące przyczyn wzrostu wynagrodzeń. 

Dyrektor Marianna Powązka wypowiedziała się odnośnie zatrudniania 

emerytów . Był konkurs na dyrektora  dwa razy, do którego nikt nie 

przystąpił, a są pretensje do mojej osoby  że pracuje na emeryturze. Pytanie 

czy te uwagi które zostały przedstawione nas zobowiązują czy to są uwagi dla 

radnych? 

Dyrektor Robert Dziwiński powiedział że  niedostatek czyli więcej niż 

subwencja  dopłacane jest i to  stanowi ok 20% całego budżetu szkoły i z tego 

co rozmawialiśmy z wizytatorkami i mówiły że 20 % to jest norma w wielu 

szkołach jest nawet 50% , dlatego nie wiem skąd wniosek że sytuacja jest u 

nas katastrofalna . Nie rozumiem dlaczego akurat na oświacie szukamy 

oszczędności na przyszłości naszych dzieci .  

Radna Małgorzata Broniecka dopowiedziała że Pani wizytator powiedziała że 

szkoła w Kuźnicy  może świecić przykładem pod każdym względem.  Jelenie 

i Kuźnica Grabowska to według pani z Kuratorium  to kura znosząca złote 

jaja, że powinniśmy być szkołami samowystarczalnymi.  

Radny Jan Wojtaszek poinformował że my nie mówimy tu o oszczędnościach 

tylko o nieprawidłowościach. 
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Dyrektor Robert Dziwiński stwierdził że szukamy oszczędności nie tu gdzie 

trzeba. Budżet był uchwalony  i my nie przekraczamy budżetu. Mówimy  

o podziałach klas. Zalecenia podziału klas gdzie maksymalna ilość dzieci ile 

może być to 25 dzieci. Ale komfort pracy przy takiej ilości dzieci jest bardzo 

trudny. W klasach siódmych i ósmych  mają bardzo obszerny materiał do 

zrealizowania , trudno by było zrealizować taki duży materiał przy złączonej 

klasie. 

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że Pani dyrektor delegatury kuratorium 

stwierdziła, że  odejście dyrektorek szkół na emerytury  było wcześniej  

planowane. Nie zrobiono nic aby przystosować  potencjalnych nauczycieli  do 

pełnienia tej funkcji np. wysyłając ich na kursy kwalifikacyjne.  

Radna Adela Puchała poinformowała że w kuratorium stwierdzono, że my 

jako radni nie zrobiliśmy nic w tym kierunku, aby nauczyciel ukończył studia 

podyplomowe albo kurs kwalifikacyjny z zakresu zarządzania oświatą 

korzystając ze środków na dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, aby  

w przyszłości mógł pełnić funkcję dyrektora szkoły.  

Sekretarz Gminy podziękował radnym za zajęcie się tematem ale  

z przykrością stwierdzam że nie byliśmy zaproszeni z Panią Skarbnik  na 

żadne spotkanie i dopiero dziś usłyszałem wnioski na ten temat . Jeśli do mnie 

trafią wnioski komisji to dopiero się z nimi zapoznam. Informuje również że 

arkusze jeszcze nie są zatwierdzone . Na prośbę Pana Wójta został 

poprawiony arkusz organizacyjny Szkoły  w Kraszewicach mianowicie 

zostaną połączone pierwsze klasy i podjęliśmy decyzję aby 8 klasy nie łączyć 

Dyrektor Robert Dziwiński powiedział że jeśli chodzi o zatrudnienie 

pracowników to nikogo nowego nie zatrudniałem tylko na zastępstwo. 

Radna Adela Puchała dopowiedziała ze były rozmowy na temat ilości etatów 

w szkołach i w metryczce jeśli chodzi o subwencje mamy tutaj przedstawione 

do analizy przez Panią skarbnik oraz wyliczone przez ministerstwo ilość 

etatów  nauczycieli stażystów, kontraktowych  mianowanych , 

dyplomowanych, czyli zgodnie z ich algorytmem wyliczyli 50 etatów a my 

mamy 55 etatów 

Dyrektor Robert Dziwiński wyjaśnił iż byli nauczyciele na urlopach 

zdrowotnych i chorobowych , wychowawczych i macierzyńskich i oni mają 

normalnie płacone i na ich miejsce musiał być ktoś na zastępstwo . Moim 

zdaniem stąd to się wzięło. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła że kiedy nauczyciel jedzie na 

wycieczkę 3 dniową wtedy nie realizuje swoich godzin bo jest na wycieczce 

na zastępstwo wchodzi inny nauczyciel, nie przepadają godziny to już jest 

dwa razy płacone i dostaje jeszcze 4 czy 5 godzin dziennie dodatkowych. 

 godzin  

Dyrektor Robert Dziwiński wyjaśnił że kiedy nauczyciel pojechał na 

wycieczkę są zastępstwa i za to nie jest dodatkowo płacone. 

Radny Adrian Kruszakin zawnioskował o zakończenie dyskusji w tej sprawie 

i na przyszłość prośba aby zapraszać dyrektorów na tego typu spotkania 

abyśmy omawiali na komisjach a na sesji tylko gotowe wnioski . 
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Sprawozdanie Komisji budżetowej przedstawił radny jan Wojtaszek . 

Porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji 

4. Analiza oszczędności kosztów ogrzewania w wyniku termomodernizacji   

    szkoły w Kuźnicy Grabowskiej. 

5.  Informacja na temat pozyskiwania środków zewnętrznych  

    na inwestycje, wysokość dofinansowania oraz wkład własny. Oraz 

informacja     

    na temat przyczyn zwiększenia wydatków w szkołach  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  : 

    - Zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2018 rok. 

    - Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

       2018- 2025, 

   -   Wniesienia wkładu pieniężnego przez Gminę Kraszewice do Spółki     

        Oświetlenie Uliczne i Drogowe Sp. z o.o. z siedzibą w Kaliszu 

8 .Sprawy różne. 

9. Wnioski. 

10. Zakończenie obrad. 

 Omawialiśmy zużycie opału na 3 sezony grzewcze  

2015/2016 miał węglowy 34,96 t -12.955,20zł, energia elektryczna  za 2016 

26.495zł 

2016/2017miał węglowy 39 ton – 15.125,40zł- energia elektryczna  

za12,432zł 

2017/2018 pellet  - 42tony – 23.879,81zł 

Wniosek komisji był taki aby zakupić pellet w całości w okresie letnim  

Radny przedstawił także 

Informację na temat pozyskiwania środków zewnętrznych przez Urząd 

Gminy Kraszewice  

LP Tytuł projektu 

Data 

złożenia 

wniosku 

Status 
Kwota 

dofinansowania 
Wkład własny 

Wnioski złożone  

1. Od małego do 

dużego – Centrum 

Rekreacji i 

Edukacji 

PODKUŹNICA  

otwarte dla 

każdego! 

2018 Oczekuje na 

rozstrzygnięcie 

30 000,00 

(66,76%) 

14 937,69 

2. Integracyjna strefa 

rekreacji i zabawy 

w Mącznikach 

2018 Oczekuje na 

rozstrzygnięcie 

30 000,00 

(66,68%) 

14 994,04 

3. Zakup specjalnego 2018 Oczekuje na 450 000,00 450 000,00 
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samochodu 

ratowniczo-

gaśniczego dla OSP 

Głuszyna w Gminie 

Kraszewice 

rozstrzygnięcie (50%) 

4. Utworzenie 

darmowego punktu 

WiFi w ramach 

programu 

„WiFi4EU” 

2018 Oczekuje na 

rozstrzygnięcie 

Bon  b.d. 

5. Inwestycja  

w obiekt pełniący 

funkcję kulturalną – 

budynek OSP 

Kraszewice 

2018 Oczekuje na 

rozstrzygnięcie 

259 760,00 148 475,87 

6. Przyjazna 

przestrzeń 

publiczna - 

utworzenie zielonej 

strefy rekreacji w 

Jeleniach 

2018 Oczekuje na 

rozstrzygnięcie 

159 059,00 90 916,31 

Wnioski w trakcie realizacji 

7. Remont zaplecza 

szkolnego stadionu 

sportowego w 

Kraszewicach 

2018 Pozytywna 

decyzja o 

dofinansowaniu 

99 988,00 240 000,00 

 
 

8. Szkolny Klub 

Sportowy (SP 

Kraszewice i SP 

Kuźnica 

Grabowska) 

2018 W trakcie 

realizacji 

12 000,00 

(83,33%) 

2400,00 

9. Modernizacja 

oczyszczalni 

ścieków w 

Mącznikach 

(Gmina 

Kraszewice) 

2018 Wstępna 

decyzja o 

dofinansowaniu 

520 973,00 

(100% pożyczki 

z możliwością 

umorzenia) 

0,00 (na dzień 

dzisiejszy) 

10. Dofinansowani 

pracy Animatorów 

Orlika  

2018 Oczekuje 9 900,00 (50%) 9 900,00 

11. Rodzina to 

podstawa 

2018 W trakcie 

realizacji 

Płatności 

realizowane 

poza budżetem 

gminy 

(bezpośrednio 

przez 

projektodawcę) 

Płatności 

realizowane 

poza budżetem 

gminy 

(bezpośrednio 

przez 

projektodawcę) 

12. Budowa 

Przedszkola 

Publicznego w 

Kraszewicach  

2017 W trakcie 

realizacji 

999 875,25 4 875 550,75 

(bez żłobka) 

13. Żłobek w 2017 W trakcie 499 659,00 124 915,00 
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Publicznym 

Przedszkolu w 

Kraszewicach 

realizacji (80%) 

14. Podniesienie 

jakości kształcenia i 

wzrost liczby 

miejsc wychowania 

przedszkolnego z 

ofertą zajęć i 

kompetentną kadrą 

w Gminie 

Kraszewice 

2017 Pozytywna 

decyzja o 

dofinansowaniu. 

Oczekuje na 

rozpoczęcie 

111 668,75 

(85%) 

19 706,25  

15. Modernizacja 

ścieżki zdrowia z 

elementami siłowni 

terenowej - miejsca 

rekreacji 

mieszkańców. 

2017 Pozytywna 

decyzja o 

dofinansowaniu 

89078,00 

(63,63%) 

50 916,10 

16. Poprawa jakości 

powietrza poprzez 

zwiększenie 

udziału OZE w 

wytwarzaniu 

energii na terenie 

Gminy Czajków i 

Gminy Kraszewice 

2017 Pozytywna 

decyzja o 

dofinansowaniu 

2.421.738,40 707.270,12  

Wpłaty 

mieszkańców 

(15% + VAT 

od całości)  

17. Przebudowa drogi 

gminnej nr 836559 

Jaźwiny - 

Nieszkodnia 

2017 W trakcie 

realizacji 

936 283,00 

(41,26%) 

1 332 717,03 

18. Przebudowa drogi 

gminnej ul. Zielona 

w m. Kraszewice 

2016 Zrealizowany, 

w trakcie 

rozliczenia 

77 486,00 

(63%)  
   

45 520,15 

19. Termomodernizacja 

budynku Szkoły 

Podstawowej w 

Kuźnicy 

Grabowskiej 

2016 Zrealizowany, 

w trakcie 

rozliczenia 

1 059 830,96 

(81,61%) 

238 803,04 

 

Radny prosił o wypowiedź Pani Marianny Powązki na temat Przyjazna 

przestrzeń publiczna - utworzenie zielonej strefy rekreacji w Jeleniach. 

Powiedziała że mają zasadzone jabłonie i Grusze oraz dużo ziół. Oprócz tego 

mamy złożony kolejny wniosek na doposażenie placu zabaw dla 

niepełnosprawnych. 

Radny dopytal również o remont zaplecza szkolnego stadionu sportowego  

w Kraszewicach. 

Sekretarz Gminy odp że najpierw musimy mieć podpisaną umowę  

z wykonawcą aby pozyskać pieniądze . Prośba była tez że przed podpisaniem 

umowy upewnić się czy dalej można pozyskać to dofinansowanie.  

Radny Jan Wojtaszek zapytał na czym polega wniosek Rodzina to podstawa  
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Sekretarz Gminy wyjaśnił że są to dodatkowe zajęcia dla młodzież6y które 

nie są finansowane z naszego budżetu  

Dyrektor Szkoły Marianna Powązka poinformowała  że dzieci dostaną 

pomoce dydaktyczne a dzieci będą rehabilitowane w domach  

Sekretarz dopowiedział że wniosek ten jest realizowany dzięki współpracy  

z panią Magdaleną Sekurą - Nowicką oraz Panią  Marszałek  Marzeną 

Wodzińską 

Radny Jan Wojtaszek wypowiedział się na temat księgi wyjść że chciałby 

wiedzieć czy ona jest w każdej ze szkół 

Dyrektorzy szkół wyjaśnili że książki wyjść są w każdej ze szkół. 

 

Sprawozdanie Komisji Oświaty przedstawiła Radna Adela Puchała  

Komisja zwróciła  uwagę, że ogólne wnioski wypracowane na komisji 

oświaty  w poprzednich latach powinny być stosowane w każdym kolejnym 

roku szkolnym (np. dopełnianie etatu w innej szkole). Jeżeli chodzi o zajęcia 

dodatkowe to z ekonomicznego punktu widzenia,  powinny to być godziny 

ponadwymiarowe, bo płacimy tylko niektóre pochodne  od tych wynagrodzeń  

i płacimy za godziny efektywnie przepracowane. W przypadku zatrudnienia 

na mniej niż ½ etatu nie płacimy dodatku wiejskiego. Chodzi również  

o łączenia klas na zajęciach wychowania fizycznego, muzyki , plastyki  

w grupy międzyoddziałowe zgodnie z rozporządzeniem MEN w sprawie  

ramowych planów nauczania w szkołach publicznych. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o dopłatę do termomodernizacji w kwocie  

30 tysięcy które miały być przeznaczone na tzw. pion i na dostosowanie toalet 

dla osób niepełnosprawnych a teraz wychodzi że ta kwota została 

przeznaczona na sufit. Proszę o wyjaśnienie . Radny postanowił przedstawiać 

to w interpelacjach.  

Punkt 7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy 

Kraszewice z   organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok  
Sekretarz Gminy przedstawił sprawozdanie . 

Ponieważ radni nie mieli żadnych uwag ani zapytań radni przyjęli 

sprawozdanie do akceptującej wiadomości  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 

 

Punkt 8 Analiza wynagrodzeń nauczycieli. 

Radna Małgorzat Broniecka wyjaśniła ze na wynagrodzenie nauczycieli 

składa się wynagrodzenie zasadnicze, wysługa czyli staż, dodatek wiejski 

dodatek za wychowawstwo, dodatek motywacyjny , średnia godzin za ferie i 

wakacje, trzynastka, do grudnia był dodatek mieszkaniowy  

Szkoła podstawowa Kuźnica Grabowska – rok 2013  

Podstawowe wynagrodzenia 

2013 rok  1 045 081,70zł , w tym roku było 831 godz. ponadwymiarowych  

2014 rok 1 052 495,80zł i godz. ponadwymiarowe 1134 

2015 rok  1 118 129,40zł   i godz. ponadwymiarowe 1305    
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2016 rok   1 143 291,10zł  i godz. ponadwymiarowe 1524 

2017 rok   1 187 268,30zł   i godz. ponadwymiarowe   1269     

Szkoła w Kraszewicach  

 

2013 rok  1 027 797złł       w tym roku było  godz. ponadwymiarowych 1924 

2014 rok  965 251,86zł       i godz. ponadwymiarowe 1555 

2015 rok   1 010569,37zł    i godz. ponadwymiarowe  1722   

2016 rok   1 005 367,45zł   i godz. ponadwymiarowe 1957 

2017 rok    1 396 329,93    i godz. ponadwymiarowe  2911    

 

Gimnazjum  

 

2013 rok  907 122,90       w tym roku było  godz. ponadwymiarowych 388,5 

2014 rok  915 145,14       i godz. ponadwymiarowe 433 

2015 rok   979 253,03     i godz. ponadwymiarowe  735   

2016 rok   962 322,80     i godz. ponadwymiarowe 944,5 

 

Dyrektor Szkoły Robert Dziwiński stwierdził że są przedstawiane suche 

liczby z których nic nie można nic  wywnioskować  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził ze komisja rewizyjna powinna mieć wnioski 

czy te godziny były uzasadnione czy nie. 

Radny Adrian Kruszakin poprosił o doprecyzowanie wniosków i zapytań aby 

dyrektorzy mogli się przygotować i odpowiedzieć na pytania . 

 

 

     

Punkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik  

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o punkt 7 Upoważnia się wójta do zaciągnięcia 

kredytu  

Skarbnik Gminy wyjaśniła że ten zapis Rio zakwestionowało nam wczoraj w 

związku z tym musi być usunięty z uchwały. Bardzo proszę o przyjęcie 

uchwały wraz z usuniętym tym punktem. 

Radna Adela Puchała zapytała o punkt 10 

Paragraf 1 ust 16 Uchwały nr XXXVII/210/2017 Rady Gminy Kraszewice z 

dnia 28.12.2017 r. otrzymuje brzmienie :  

„Upoważnia się Wójta do zaciągania kredytów i pożyczek do kwoty 

3.727.907,80 zł.” 

Sekretarz Gminy  wyjaśni że tu chodzi o zmniejszenie kredytu aby upoważnić 

wójta do mniejszej kwoty. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o punkt 7 w którym jest zapis  



 13 

Przenosi się z rozdziału 60016  Drogi publiczne gminne z wydatków 

bieżących kwotę 10.000 zł na wydatki inwestycyjne związane z realizacją 

zadania pn. przebudowę drogi gminnej nr 843539P Głuszyna – Bigosy – 

Kuźnica Grabowska. Ponadto wyodrębnia się w wydatkach bieżących wyżej 

wymienionego działu kwotę 8.000 zł na wykonanie projektu dotyczącego 

budowy drogi gminnej nr 843543P Renta – Jaźwiny (Jańczak).  

Program ten jest na projekt na założenia nakładki asfaltowej w Kuźnicy i 

uważam że robiąc projekt robimy nową inwestycję już dla przyszłej rady . Na 

komisji rolniczej  wytypowała drogi do zrobienia najpierw  ul Leśna aby 

połączyć z Kuźnicą Grabowska, a druga droga w  Racławicach która już 

została zrobiona , dziury zostały poklejone  

Sekretarz Gminy poinformował ze to wy jako rada podejmiecie decyzję. To 

jest dość duże zadanie dla nas tak jak modernizacja drogi w Jaźwinach. . Na 

pewno będzie efekt będzie droga dobrze zrobiona . Zakres prac jest szeroki. Z 

tego samego programu będą uruchomione środki jesienią . Chcemy wskazać 

w tej chwili do dofinansowania drogę w Bigosach. Przy modernizacji tej 

drogi od razu byłoby zrobione odwodnienie i chodnik i być może ścieżka 

rowerowa. Proszę w tej chwili 10 tys. na przygotowanie dokumentacji , na 

zakup map i wykonanie projektu. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził  ponieważ wiadomo jest że drogi nie 

zbudujemy  tylko ze środków z dotacji . Będziemy znów brać kredyt . Moim 

zdaniem jest to inwestycja typowo pod wybory  

 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 10 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów) nieobecny  

Ryszard Ilski 

 i podjęła uchwałę Nr XLII/238/2018 w sprawie   zmian w budżecie 

Gminy Kraszewice na 2018 rok. 

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

    2018- 2025, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych  uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 
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radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 12 głosów, przeciw - 0 głos, wstrzymało się – 0 głosów) 

Nieobecny Ryszard Ilski 

 i podjęła uchwałę Nr XLII/239/2018 Zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kraszewice na lata  2018- 2025, 

 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

3) Wniesienia wkładu pieniężnego przez Gminę Kraszewice do Spółki     

        Oświetlenie Uliczne i Drogowe Sp. z o.o. z siedzibą w Kaliszu 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych  przyjęła projekt uchwały.  

 

(za – 14 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLII/240/2018  w sprawie Wniesienia wkładu pieniężnego 

przez Gminę Kraszewice do Spółki    Oświetlenie Uliczne i Drogowe Sp. z 

o.o. z siedzibą w Kaliszu 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 9.  Interpelacje i zapytania radnych  

Sekretarz Gminy  przedstawił odpowiedź na  interpelację Radnej Adeli 

Puchała  

W odpowiedzi na Pani interpelacje z dnia 27.04.2018r. informuję, iż na 

Pani prośbę została przygotowana kalkulacja, a dokładnie trzy wersje 

kalkulacji, które przedstawiały koszty funkcjonowania jednooddziałowego 

przedszkola prowadzonego przez naszą Gminę.  Każda z tych kalkulacji 

ewidentnie pokazywała, że prowadzenie jednooddziałowego przedszkola 

przez gminę jest droższe niż roczna dotacja która jest przekazywana dla 

Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół Katolickich z Częstochowy na prowadzenie 

Szkoły w Głuszynie.  W załączeniu raz jeszcze przekazuję wyżej wymienione 

kalkulacje.  

Ponadto w odpowiedzi na pytanie dotyczące przyczyn zawarcia 

kolejnej umowy użyczenia na proponowany okres jednego roku pragnę 

wskazać, iż były one wielokrotnie przedmiotem dyskusji prowadzonych na 

sesjach Rady Gminy Kraszewice oraz posiedzeniach komisji stałych, dlatego 

z pewnością są one Pani Radnej znane i nie wymagają dalszego omawiania. 

W celu wyjaśnienia wątpliwości informuję jednak, iż podstawowymi 

przesłankami podjęcia decyzji w przedmiocie dalszego użyczania budynku 
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była wskazana powyżej kalkulacja ekonomiczna wskazująca na aktualną 

nieopłacalność prowadzenia jednooddziałowego przedszkola w 

przedmiotowym budynku oraz potrzeby lokalnej społeczności Gminy 

Kraszewice. Decyzja o tymczasowym nieodpłatnym udostępnieniu budynku 

komunalnego wynika również z ograniczonych możliwości negocjacyjnych z 

organem prowadzącym Szkołę Podstawową w Głuszynie w zakresie ustalenia 

ewentualnego czynszu najmu budynku oraz z dokonanego rachunku zysków i 

strat Gminy Kraszewice nie tylko w ujęciu materialnym, ale także w zakresie 

usprawiedliwionych potrzeb jej mieszkańców. Jak wskazano w piśmie z dnia 

30 marca 2018 r., Konstytucja Rzeczypospolitej Polskiej gwarantuje nadto 

każdemu prawo do nauki, na władze publiczne nakładając obowiązek 

zapewnienia obywatelom powszechnego i równego dostępu do wykształcenia.  

W świetle powyższego stwierdzić należy, iż okoliczności faktyczne 

niniejszej sprawy, potrzeby jednostki samorządu terytorialnego oraz brak 

aktualnej możliwości zastąpienia placówki oświatowej prowadzonej przez 

Stowarzyszenie Przyjaciół Szkół Katolickich z/s w Częstochowie przez 

placówkę prowadzoną przez Gminę Kraszewice były głównymi przyczynami 

podjęcia przez organ wykonawczy decyzji o zawarciu dalszym użyczeniu 

budynku szkoły w Głuszynie. 

 

Jednocześnie informuję, iż analiza zarówno okoliczności faktycznych, 

jak i prawnych niniejszej sprawy wskazuje, że zawarcie umowy użyczenia 

budynku w Głuszynie na rzecz Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół Katolickich 

w Częstochowie na okres 1 roku nie stanowi niedozwolonej pomocy 

publicznej. Zawarcie przedmiotowej umowy nie spełnia bowiem przesłanek 

definicji pomocy publicznej, o jakich mowa w treści art. 107 ust. 1 Traktatu o 

funkcjonowaniu Unii Europejskiej z uwagi na fakt, iż nie zakłóca ani nie 

grozi zakłóceniem konkurencji na rynku wewnętrznym Unii Europejskiej. 

Nadto wskazać należy, iż zgodnie z treścią art. 34 ustawy z dnia 7 kwietnia 

1989 roku – Prawo o stowarzyszeniach (tekst jedn. Dz. U. z 2017 r., poz. 

210), dochód z działalności gospodarczej stowarzyszenia służy wyłącznie 

realizacji jego celów statutowych, a Stowarzyszenie Przyjaciół Szkół 

Katolickich z/s w Częstochowie ma dodatkowo status organizacji pożytku 

publicznego. Jeśli chodzi o stanowisko organów kontrolnych, w tym 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w tym zakresie, to nie jest ono znane, z 

uwagi na fakt, iż opiniowanie projektów umów zawieranych przez organ 

wykonawczy gminy pozostaje poza zakresem ich właściwości. 

 

Punkt 10 Wolne głosy i wnioski  

Sekretarz Gminy poinformował radnych o stanie zdrowia Wójta. 

Sekretarz nawiązał również do tematu artykułu jeśli chodzi o budowę 

przedszkola. Etapowanie wychodzi z przyjętego przesz nas nazewnictwa . 

Polega ono na etapowaniu zagospodarowania działki. Przedszkole budujemy 

w jednym etapie wraz z żłobkiem wraz z niezbędną infrastrukturą.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził ze pewne rzeczy zostały wykreślone z 
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projektu   

Sekretarz Gminy  powiedział że została wykreślona fotowoltaika i część 

parkingu . To są inwestycje na przyszłość. 

Radny Radosław Gatkowski złożył wniosek odnośnie chodnik w 

miejscowości Mączniki chodzi tu o ok 200m od skrzyżowania aby naprawić 

ten chodnik . Prośba aby wystosować pismo do starostwa aby naprawić ten 

chodnik. 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek który został przegłosowany na komisji  

aby złożyć zapytanie ofertowe na całość opału zużywanego w sezonie 

grzewczym w okresie letnim  

Wniosek został przegłosowany  

(Za – 12 głosów  , przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów ) 

 

Kolejny wniosek jaki złożył radny to aby w przetargach na chodnik ustalić w 

kryterium 80% na cenę i 20% gwarancję  

Wniosek został przegłosowany  

(Za – 12 głosów  , przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów )nie ma 

Radnego Ilskiego  

  

Jeśli chodzi o naprawy gwarancyjne ponieważ są trzy lata gwarancyjne . 

Ponieważ wykonawca odmówił naprawy gwarancyjne , ponieważ stwierdził 

że dziury nie obejmują gwarancji.  

Sekretarz Gminy poinformował ze Gwarancji podlega jakość wykonanej 

drogi  

Radny Jan Wojtaszek prosił o wyregulowanie lamp ponieważ zapalają się 

zbyt późno  

Radna Małgorzata Broniecka zapytała czy mają dokonać dokładnej analizy 

wynagrodzeń 

Radny  Adrian Kruszakin wypowiedział się na temat łączeń klas . Jeśli są 

nauczyciele mianowani to musimy zapewnić etat i jeśli połączymy klasy to 

może zabraknąć etatu . 

Sekretarz Gminy poinformował ze na temat arkuszy organizacyjnych poprosił 

Michalinę i napisała że osoba kompetentną do zatwierdzania arkuszy jest 

Wójt. 

Jeśli chodzi o dodatek motywacyjny to jest przygotowana zmiana regulaminu 

wynagradzania i czekam tylko aż się zbierze komisja oświaty aby ustalić 

regulamin. 

 Radny Jan Wojtaszek zwrócił się do Pana sekretarza , w związku z tym że 

odmówiono naprawy gwarancyjnej drogi w Racławicach, o przygotowanie na 

podstawie dokumentacji przetargowej i podpisanej umowy opinii prawnej na 

piśmie, na podstawie której będzie można stwierdzić że wykonawca drogi 

miał prawo podmówić naprawy gwarancyjnej.  
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Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy,  sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział  

w obradach - zamykając tym samym o godz. 13
27 

XLII sesję Rady Gminy 

Kraszewice.  
   Protokołowała:                     Sekretarz Obrad XLII sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa            /-/ Radosław Gatkowski    


